

恩典聖經神學院 (恩聖) - Grace Biblical Seminary (GBS)

“教會領導準則 - Church Leadership Guidelines”

保羅教牧書信

梅保羅牧師

冬季

I. 課程的簡介 Course Description

- A. 本課程是保羅教牧書信（包括提摩太前後書和提多書）的釋經學習。本課程將集中對這三卷教牧書信的解釋，尋找 21 世紀教會事奉的原則。
This course is an exegetical study of Paul's Pastoral Epistles: 1, 2 Timothy and Titus. This course will focus on the interpretation of these three pastoral epistles with an eye toward finding principles for church ministry in the 21st century.
- B. 其中特別關注書信內所載的教義主題，教會領袖的素質，教會實務及作門徒的原則。教牧書信是神給予祂的教會祂所默示的話語。這些教會是忠實教會論的聖經楷模，值得我們在當今文化中仿效。
Special attention will be given to doctrinal themes, church leadership qualities, church practices, and discipleship principles found recorded in the pages of these epistles. The Pastoral Epistles are part of God's inspired Word for His Church. These churches are a biblical model of faithful ecclesiology, worthy of our modeling in today's cultures.
- C. 本課程為三學分，共 30 小時，通過 Zoom 教授。
This course will be worth 3 credits and taught in 30 hours via Zoom.
- D. 所有學員將分成小組討論教牧書信中的預定主題。
All students will be divided into small groups to discuss preplanned topics found in the pastoral epistles.

II. 課程目標 Course Objectives

- A. 讓學生熟悉教牧書信的歷史背景。
Acquaint students with the historical background of the Pastoral Epistles.
- B. 培養學生對上帝話語的尊重和愛慕。
Nurture a respect and love for God's Word.
- C. 模擬出教牧書信的一個基本的釋經方法。
Model a fundamental hermeneutic in exegeting the Pastoral Epistles.
- D. 使學生能從其中一卷教牧書信中，教授 20 分鐘的主題課堂。
From one of the pastoral epistles, enable students to teach a 20-minute class on a portion or topic found in the pastoral epistles.
- E. 以教牧書信中所描述的原則來評估你的教會所期望的領袖資格。
Evaluate your church's expected leadership qualifications and those described in the pastoral epistles.
- F. 將教牧書信的 5 個教義和道德重點應用於當代生活情境。
Apply 5 doctrinal and ethical emphases of the Pastoral Epistles to contemporary life situations.

III. 課程的課本 **Course Books** (指定課本)

- A. 費依 -教牧書信簡釋 Fee, Gordon D. 1 and 2 Timothy, Titus (New International Biblical Commentary). Peabody, MA: Hendrickson, 1988.
- B. Mounce, William D. The Pastoral Epistles (Word Biblical Commentary). Waco: Word, Inc., 2000.
- C. 斯托得-提摩太前書，提多書 Stott, John. Guard the Truth: The Message of 1 Timothy and Titus. Downer's Grove: InterVarsity, 1999.

IV. 課程的作業 **Course Assignments**

A. 閱讀 Reading

- 1. 聖經。閱讀三次教牧書信
- 2. 就以下學位，從一本或所有三本指定註釋書中閱讀指定頁數。
For the following degrees, read: (Read from one or all three approved commentaries the following number of pages.)

a. MDiv.	600 頁
b. MACS	600 頁
c. GradDip	600 頁
d. GradCert	600 頁
e. AABS	300 頁
f. CCM (普及證書)	150 頁
g. Audit 旁聽	150 頁 (自由選擇)

3. 討論 Discussion

- a. 討論教牧書信的主要神學教導。Discuss the major theological teachings of the Pastoral Epistles.
- b. 討論並應用保羅關於教會體制的教導，將提摩太前書的教導應用到當前的中國教會。Discuss and apply Paul's teachings on church polity as found in 1 Timothy to current Chinese church.
- c. 根據提摩太前書和提多書所述，討論你的事奉資格。Discuss how you feel your personal qualifications of ministry compare to those found in 1 Timothy and Titus.

V. 課程的寫作 **Writing**

A. 敘述的文章 (Descriptive)

根據教牧書信中描述的資格，寫一篇關於你教會對領袖所期待資格的文章。（這篇文章的要求為 500 字。）Write an essay concerning your church's expected leadership qualifications and those described in pastoral epistles. (This essay will be 500 Chinese characters.)

B. 釋經的文章 (Exegetical)

1. 解釋教牧書信中一段選定的段落；（盡你所能用逐節逐字解釋所選段落，字數少於 1000 字） Interpret one (1) selected passage in 1 Timothy; (To the best of your ability explain verse by verse word by word the selected passage in less than 1,000 words in Chinese.)
2. 在 2021 年 3 月 31 日前從你在教牧書信所選的段落中寫一份二十分鐘課堂的教學大綱；內容包括引言，正文，結論和應用。 Write up a teaching 1-page outline for a twenty (20) minute lesson on the selected passage from the pastoral epistles by March 31, 2021: include an introduction, body, conclusion, and application.
3. 在本季度課程完結前，向一人或多人教授所選的段落。 Use your 1-page teaching outline to teach your selected passage to one (1) or more persons by the end of this quarter.

C. 論文 Paper

1. MDiv.; MACS; GradDip; GradCert

用少於 4,500 個字寫一篇關於在教牧書信中保羅對教會管理的看法的論文。 In 4,500 words or less write an essay on Paul's view of church government as found in the pastoral epistles.

2. AABS

用少於 1,500 個字寫一篇關於在教牧書信中保羅對教會管理的看法的論文。 In 1,500 words or less write an essay on Paul's view of church government as found in the pastoral epistles.

VI. 作業的提交 (於 2021 年 3 月 31 日前提交)

- A. 表示按時完成閱讀的百分比。
Indicate the percentage of reading done on time.
- B. 你教過 20 分鐘的課嗎？ 是/否
Did you teach your 20-minute lesson? Yes/No
- C. 在 2021 年 3 月 31 日或之前，將您的 1) 500 字的文章和 2) 1,000 字的文章交到 GBS 辦公室。
Turn in your 1) 500-word paper; 2) 1,000-word paper, and to the GBS office on or before 31 March 2021.
- D. 在 2021 年 3 月 31 日或之前，將您的（上述 1）4,500 字的論文或（上述 2）1,500 字的論文上交給 GBS 辦公室。
Turn in your (1 above) 4,500-word dissertation or (2 above) 1,500-word dissertation to the GBS office on or before 31 March 2021.

VII. 上課的日曆 Course Calendar

星期三晚上 Wednesday Nights 7:00-10:00 pm

1/13 提前
1/20 提前
1/27 提前
2/3 提前
2/10 提多
2/17 提多
2/24 提後
3/3 提後
3/10 提後
3/17 提後
3/24 沒課
3/31 提交所有作業 Turn in all assignments